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Ad pkt. 1 Dagsorden  
Dagsorden for 15. marts 2023 blev godkendt.  
 
Ad pkt. 2 Referat 
Referatet fra 8. februar 2023 blev godkendt.  
 
Ad pkt. 3 Meddelelser  
a)  Formanden: 

-  oplyste, at det har været en eksamensklage i 2021/2022, hvor der ikke blev 
 givet medhold.  

 -  orienterede kort om undervisningsprisen 2023. De studerende opfordres til 
  at indsende forslag til studienævnet. Studienævnet skal indsende indkomne 
  forslag til fakultetet 19. april 2023. 
 -  informerede om, at begge uddannelser er i fuld gang med at besætte D-TAP 
  stillinger til studiestarten 2023. Studiestartsaktiviteter kan lægges fra den 28. 
  august til 1. september, vær dog opmærksom på at aktiviteter, der indgår i  
  studiestartsprøven, ikke må lægges før 1. september. Undervisningsstart er  
  4. september. 
b)  Studieleder Tysk:  
 - oplyste, at fakultetet har givet dispensation til studiet for antal elementer på 
  BA-uddannelsen.  
 - orienterede om dels ekskursion til København den 27. marts 2023 dels om  
  teatertur 16. maj arrangeret af Kathrin Maurer.  
 - orienterede om, at det måske ikke er muligt at have pensumreduktioner på 
  fag, hvor reduktionen er betinget af studietur med studenterbetaling. Det  
  undersøges nu, hvordan det evt. vil være muligt at bibeholde pensum- 
  reduktioner og samtidig have en form for egenbetaling. Orienterede om, at  
  fakultetet på baggrund af en henvendelse fra en IVK-studienævnet sammen 
  med universitetets jurister er nået frem til, at ekskursioner med egen- 
  betaling ikke kan indgå som obligatorisk del af undervisningen, fx ved at  
  deltagelse giver pensumreduktion eller generel reduktion i eksamen. Pt. er  
  det muligt at gennemføre ekskursioner uden egenbetaling pga. tysk- 
  midlerne, men på længere sigt er det nødvendigt at undersøge, hvordan  
  ekskursioner med hel eller delvis egenbetaling kan indgå meningsfuldt i  
  undervisningen. 
c)  Studieleder Dansk:  
 -  oplyste, at der er fundet 1 koordinerende studiestartstutor og 2 studiestarts
  tutorer. Alle tre er desuden studiegruppefacilitatorer.  
 -  orienterede om, at der er 40 ansøgninger til KA i Dansk – en stigning på 11% 
  i forhold til sidste år. Der kan dog være udenlandske ansøgere iblandt.  
 - informerede om en klage på Tilvalget i Skrivekunst. Klagen behandles dog  
  på instituttet i første omgang, men klagen har foranlediget, at vi har et punkt 
  vedr. studienævnet behandling af semesterplaner på dagsordenen i dag.  
d)  De studerende:  
 -  oplyste, at underviser i faget Det aktuelle Tyskland, hvori der indgår en  
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  obligatorisk ekskursion, har bedt studerende om selv at finde overnatning.  
  Underviser forklarer, at det er nemmest, at de selv står for det af hensyn til  
  betaling. AH har lovet at undersøge.  
e) Sekretariatet: 
 - oplyste, at studielederne hver har bevilget 500 kr. til trivselsarrangementet  
  den 28. marts.  
 - orienterede om, at der ifm. den skriftlige høring på Skrivekunst var indkom- 
  met bemærkning om pensumopgivelse. Fagansvarlig blev hørt og pensum- 
  angivelse blev ændret.  

- Orienterede om, der ikke var bemærkninger ifm. skriftlig høring vedr.  
samdriftsfag. 

- Orienterede om at ansøgning om midler til Danskfaglig Dag blev bevilget via 
skriftlig høring. 

- Oplyste, at alle kan tilgå studiemiljøundersøgelsen via dette link.  
 
Ad pkt. 4 Sager til behandling: Eksamen 
Ingen sager til behandling  
 
Ad pkt. 5 Sager til behandling: Undervisning 
a)  Evaluering CMS: MLH spurgte ind til point, hvortil SØC svarede, at der tidligere 
 har været CMS på både Projektorienteret forløb og Karriereprofilfagene. Det 
 ændres dog fremadrettet. Studienævnet enedes om, at LKM udarbejder  
 høringssvar, som sendes til skriftlig høring i studienævnet, inden det sendes til 
 fakultetet.  
b) Evaluering af indledende specialeseminarer: LH kommenterede på den lave 
 svarprocent og fandt, at 3. møde kunne ligge senere, så de studerende var 
 nået længere i processen. CKJ fandt dog, at alle mødegange lå meget  
 passende. Studienævnet tager evalueringen til efterretning og enedes om, at 
 de fælles specialeseminarer skal fortsætte. 
 
Ad pkt. 6 Sager til behandling: Studieordninger 
a)  Godkendelse af valgfag E23: Kulturreservater - En tværmedial guide til Klasse-
 danmark: LH oplyste, at faget udbydes både som fagligt emne og som fælles 
 valgfag i E23. Fagbeskrivelsen blev godkendt uden bemærkninger  
b)  Godkendelse af Bachelorprojekt BA Dansk (indføring af BA seminar): Fag- 
 beskrivelsen var ikke klar og sendes derfor i skriftlig høring.  
c)  Godkendelse af Projektorienteret forløb på Dansk - både KA og BA: De frem-
 lagte fagbeskrivelser blev drøftet, og studienævnet enedes om, at den 1- 
 faglige KA skulle have B/IB, mens den 2-faglige KA og BA kunne bibeholde 7-
 trin. Fagansvarlig kontaktes.  
d) Godkendelse af Studiestartsprøve BA Dansk: Fagbeskrivelsen blev godkendt 
 uden bemærkninger.  
e) Godkendelse Studieordning Master Deutschland Heute: Da Master- 
 uddannelsen Deutschland Heute ikke har været udbudt de senest 5 år, er det 
 ikke tilladt at udbyde den igen. Der vil dog i ES23/FS24 udbydes et 15 ECTS-
 modul i moderne tysk kultur særligt henvendt til gymnasielærere i regi af 
 Masteruddannelsen i Gymnasiepædagogik.   

https://mitsdu.dk/da/smu
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f) Godkendelse fagbeskrivelser Master Deutschland Heute: Da hele master- 
 uddannelsen ikke må udbydes, vil kun et enkelt modul blive udbudt. Da dette 
 modul indgår i Masteren i Gymnasiepædagogik, vil det skulle godkendes i  
 Studienævnet for Filosofi og Pædagogik.  
g) Godkendelse Studieordning Tysk Sidefag Deltid: Studieordning for Tysk sidefag 
 vil blive sendt i skriftlig høring.  
h) Godkendelse Studieordning BA og KA Dansk: Godkendt uden bemærkninger.  
 
Ad pkt. 7 Sager til behandling: Kvalitetspolitik 
a)  Evalueringsstrategi: Tekster til indledning til både studerende og undervisere: 

Forslaget fra arbejdsgruppen til indledningstekst til evalueringsskema for stu-
derende blev godkendt. AHs forlag til indledningstekst til evaluering til under-
viser blev godkendt.  

b)  Evalueringsrapporter for Dansk og Tysk: LH redegjorde for evaluerings- 
 rapporterne for BA og KA i Dansk. Studienævnet enedes om at nedsætte en 
 arbejdsgruppe bestående af EMA, AMMR og MLH. Deres ændringer sendes i 
 skriftlig høring i studienævnet. Evalueringsrapporter for BA og KA i Tysk vil 
 blive sendt i skriftlig høring.  
c)  Resultater fra Danmarks Studieundersøgelse: Tallene for Dansk viser, at deres 
 uddannelse i det stor og hele har rustet dem til deres nuværende job, samt at 
 der overvejende er overensstemmelse mellem det, de har lært, og de  
 kompetencer, der efterspørges af nuværende arbejdsgiver, samtidig med at 
 overgangen til arbejdsmarkedet har været lidt svær. På Tysk viser tallene, at   
 overgangen til arbejdsmarkedet har været relativ uproblematisk, og at der i 
 nogen grad er overensstemmelse mellem det, de har lært på uddannelsen, 
 og det, der efterspørges af nuværende arbejdsgiver, ligesom svarene viser, at 
 deres uddannelse i høj grad har rustet dem til deres nuværende job. En enkelt 
 har dog tilsyneladende ikke haft gavn af uddannelsen.  
d) Aftagerpaneler:  
 LH gav en kort introduktion til aftagerpanelerne og deres sammensætning. 
 Der afholdes 3-4 møder i Aftagerpanel for Tysk om året og 2 møder i  
 Aftagerpanel for Dansk.  
e)  Handleplanspunkter Tysk:  
 Øget samarbejde med kollegaerne med tysk på IDK i Sønderborg – •Der  
 samarbejdes allerede om tysk-midlerne, og der er initieret forsknings-
 samarbejde. Der er lidt større udfordringer i forhold til samarbejde om under-
 visning.  
 Af kommentarerne fremgår, at andre har haft god gavn af at indgå i studie
 grupper og at det i flere tilfælde har været dét, der har gjort, at de studerende 
 er forblevet indskrevne og studieaktive. Der skal derfor arbejdes aktivt med at 
 faciliterer de studerendes studegruppedannelse - •Der er fortsat fokus på  
 arbejdet med studiegrupperne, som fortsætter. 
 En øget inddragelse af fagrådet i studiedriften samt yderligere allokering af 
 midler til rådets arbejde skal munde ud i en bedre social sammenhængskraft 
 på studiet – også på tværs af årgangene - •På dette område er vi ikke helt i 
 mål, men studenterrepræsentanterne er gode til at viderebringe fra Fagrådet. 
 AH foreslog, at Fagrådet overvejer om de har andre ønsker til samarbejde.  
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 Planlægning af en fagdag for både studerende og fagkollegie. Formålet med 
 dagen er at styrke den faglige sammenhængskraft på studiet og få de  
 stude rende i tale - •Der afholdes i marts en trivselsdag i samarbejde med 
 Dansk.  
 Det dårlige optag giver Tysk-studiet en særlige udfordring i forhold til at sikre, 
 at de nye 1- årsstuderende forbliver indskrevne. Årgangen vil derfor blive fulgt 
 ekstra tæt af såvel den ansatte studiegruppefacilitator som den faglige vej-
 leder - •Frafaldet i år har været væsentlig mindre end sidste årgang. Det kan 
 være svært at vurdere, hvad der er brug for, for de studerende, der tager 
 imod  de tilbud, der er, er nok de studerende, der ikke er i fare for udmeldelse. 
 CKJ  finder, at samtalerne er givtige, og man enedes om at fortsætte med 
 disse  samtaler.  
 
f)  Problematikken (overensstemmelse mellem ECTS-vægten på fag og under- 
 viseres forventning til arbejdsindsats) vil blive imødegået og indtænkt i de 
 kommende studieordningsrevisioner af hele BA-uddannelsen - •Det har været 
 et fokusområde i forbindelse med udarbejdelsen af den nye BA-studieordning  
 
Ad pkt. 8 Andre sager til behandling 
a)  Drøftelse af studienævnets arbejde i forbindelse med semesterplaner: LH for
 klarede, at punktet beror på en konkret klage. Klagen skal i første omgang ikke 
 behandles i studienævnet og er sendt videre i systemet.  Klagen vedrører 
 imidlertid semesterplanernes opbygning/indhold, og da godkendelsen af disse 
 falder ind under studienævnets ansvarsområde, giver det anledning til en  
 diskussion af, hvordan vi griber godkendelsen af semesterplaner an på en 
 hensigtsmæssig måde. Punktet vil blive taget op på næste møde (12.04.2023). 
b)  Talentudmærkelser til studerende forår 2023: Studienævnet drøftede kort  
 retningslinjerne og CKJ og AH vil udarbejde forslag til retningslinjer, som  
 studienævnet kan godkende på næste møde.  
c)  Mødedatoer E23: Studienævnet godkendte de foreslåede datoer for møder i 
 E23. 
   
Ad pkt. 9 
- 
 
Ad pkt. 10 Der blev behandlet i alt 10 ansøgninger, heraf var tre formands- 
behandlet. Se fortroligt referat.  
 
 
 
Lars Handesten 
Studienævnsformand            /           Dorte Cohrt Nebel 
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